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Z á p i s 

z 22. zasedání Akademické rady AV ČR, konaného dne 9. listopadu 2010  

 

Zasedání Akademické rady AV ČR zahájil a řídil předseda AV ČR Jiří Dra-
hoš. 
 
 

I. Ověření zápisu z 21. zasedání Akademické rady AV ČR dne 14. října 2010 

Zápis byl ověřen bez připomínek. 

II. Informace o závěrech předsednictva Akademické rady a o aktuálních 
otázkách AV ČR 

J. Drahoš informoval o hlavních bodech zasedání předsednictva Akademic-
ké rady s tím, že se zaměřil zejména na složení Výzkumné rady TA ČR. Následná 
diskuse se soustředila na míru úspěšnosti v grantové soutěži GA ČR. Bylo dohod-
nuto, že se M. Flieger obrátí na vedení GA ČR se žádostí  o informace o vývoji mí-
ry úspěšnosti v jejích soutěžích v minulých obdobích. Dále se zaměřil na témata 
společného jednání vedení AV ČR a SAV, které se konalo v Kongresovém centru 
SAV ve Smolenicích od 19. do 20. října 2010. 

K. Aim informoval o průběhu a závěrech 258. zasedání Rady pro výzkum, 
vývoj a inovace dne 22. října 2010, přičemž se zaměřil zejména na následující 
projednávané body: programové prohlášení vlády – témata pro Radu pro výzkum, 
vývoj a inovace (v rámci usnesení k tomuto bodu byla místopředsedkyně RVVI 
M. Kopicová pověřena, aby projednala s ministrem školství, mládeže a tělovýcho-
vy zajištění financování prací na přípravě projektu IPN týkajícího se hodnocení a 
financování výzkumu a vývoje), návrh postupu přípravy "Návrhu výdajů na vý-
zkum, experimentální vývoj a inovace na rok 2012 s výhledem na léta 2013 
a 2014", stav Operačního programu Výzkum a vývoj pro inovace, materiál Analýza 
stavu výzkumu, vývoje a inovací v České republice a jejich srovnání se zahraničím 
v roce 2010 a reakce na otevřený dopis premiéru Nečasovi od Fóra Věda žije. 

K. Aim dále podrobně komentoval průběh připomínkových řízení k materiálu 
Analýza stavu výzkumu, vývoje a inovací v České republice a jejich srovnání se 
zahraničím v roce 2010, která nebyla ze strany AV ČR dobře zvládnuta, a zdůraz-
nil nutnost zlepšení příslušných procesů pro budoucí případy. 

Akademická rada bere se souhlasem na vědomí závěry 21. zasedání před-
sednictva AR ze dne 2. listopadu 2010 a další přednesené informace. 
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III. Zpráva o volbě a jmenování členů nového Akademického sněmu AV ČR 
na funkční období 2010–2014 

Uvedl J. Drahoš. 

Akademická rada  bere na vědomí zprávu o volbě a jmenování členů Aka-
demického sněmu AV ČR na funkční období 2010–2014. 

IV. Návrh Jednacího a volebního řádu Akademického sněmu AV ČR pro 
funkční období 2010–2014 

Uvedl V. Mareček. V diskusi bylo dohodnuto, že v odstavci 2 § 17 bude před 
slovní spojení "pověřený místopředseda Akademie"  doplněno slovo "jím". 
V diskusi bylo dále dohodnuto, že podobné dokumenty budou předkládány i v ko-
rekčním režimu pro lepší rozlišení stávajícího textu od navrhovaných změn. 

Akademická rada 

1. bere na vědomí předložený návrh Jednacího a volebního řádu Akademické-
ho sněmu AV ČR s připomínkou, 

2. souhlasí s předložením tohoto návrhu po úpravě podle připomínky ke schvá-
lení XXXVII. zasedání Akademického sněmu AV ČR. 

V. Návrh zprávy o činnosti Akademické rady AV ČR za období od XXXVI. 
zasedání Akademického sněmu 

Uvedl J. Drahoš s tím, že budou upraveny první dva odstavce kapitoly III, 
doplněna kapitola VI a upraven název kapitoly VIII. Bylo dohodnuto, že členové 
Akademické rady zašlou D. Kozákovi případné další připomínky do 12. listopadu 
2010. 

Akademická rada 

1. schvaluje zprávu o činnosti Akademické rady AV ČR za období od XXXVI. 
zasedání Akademického sněmu AV ČR podle předloženého návrhu 
s připomínkami, 

2. souhlasí s předložením této zprávy po úpravě dle připomínek k projednání 
XXXVII. zasedání Akademického sněmu ve smyslu čl. 14 písm. e) Stanov 
AV ČR. 

VI. Návrh koncepce vědecké činnosti Akademie věd ČR – upravené znění 

Uvedl K. Oliva. V diskusi bylo dohodnuto upravit název a poslední větu před-
loženého materiálu. 
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Akademická rada 

1. bere se souhlasem na vědomí koncepční dokument „Stav a východiska vě-
decké činnosti Akademie věd ČR“ s připomínkami, 

2. souhlasí s předložením tohoto návrhu po úpravě dle připomínek k projednání 
XXXVII. zasedání Akademického sněmu AV ČR, 

3. ukládá K. Olivovi, aby projednal připomínky z pracovišť AV ČR k tomuto ná-
vrhu na poradě ředitelů, případné úpravy přijaté na této poradě přednesl 
v rámci projednání bodu 5 programu XXXVII. zasedání Akademického sně-
mu AV ČR a předložil je návrhové komisi tohoto zasedání. 

VII. Zpráva o ekonomické situaci AV ČR a návrh jejího rozpočtu na rok 2011 

Uvedl P. Bobák s tím, že upozornil na navržené úpravy v institucionálním 
základu "na vědu" v návrhu rozpisu rozpočtu pro rok 2011 na výzkumné zámě-
ry. Se všemi navrženými změnami byl vysloven souhlas. Poté se zaměřil 
na návrhy rozpisu na nájemné na rok 2011, rozpisu na běžnou údržbu na rok 
2011 a dotace na reprodukci majetku na rok 2011, ve kterých jsou formou krácení 
zohledněny příjmy z pronájmů. Poté uvedl rozpis neinvestičních prostředků na ná-
kladnou údržbu a opravy pro rok 2011 a rozpis investičních prostředků na staveb-
ní investice pro rok 2011. V diskusi bylo doporučeno upravit pátý odstavec na prv-
ní straně, první a druhý odstavec na šesté straně a třetí odstavec v kapitole II. 2. 
na straně 7 materiálu. Bylo dohodnuto, že členové Akademické rady zašlou 
P. Bobákovi případné další připomínky do 12. listopadu 2010. 

Akademická rada 

1. bere na vědomí předložený návrh zprávy pro Akademický sněm AV ČR 
s připomínkami, 

2. souhlasí s předložením tohoto materiálu po úpravě dle připomínek k projed-
nání XXXVII. zasedání Akademického sněmu AV ČR ve smyslu čl. 14 písm. 
d) Stanov AV ČR. 

VIII. Návrh postupu a osnovy pro zpracování výroční zprávy o činnosti Aka-
demie věd ČR za rok 2010 

Uvedl J. Beneš. V diskusi bylo doporučeno uvést v návrhu osnovy výroční 
zprávy jako jednu z odpovědných osob za zpracování kapitol K. Olivu a změnit 
název kapitoly 7 na "Vzdělávací a popularizační činnost". Bylo dohodnuto zmínit 
v úvodu výroční zprávy  průběh probíhajícího hodnocení pracovišť AV ČR za léta 
2005–2009. 

Akademická rada 

1. schvaluje postup přípravy výročního hodnocení v AV ČR včetně osnovy vý-
roční zprávy o činnosti AV ČR za rok 2010, harmonogramu její přípravy pod-
le předložených návrhů s připomínkami, 

2. souhlasí s odesláním hromadného dopisu ředitelům pracovišť AV ČR podle 
přílohy 4 předloženého návrhu, 
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3. ukládá M. Tůmovi, J. Marečkovi a J. Pánkovi, aby do 4. února 2011 zajistili 
prostřednictvím sekcí výběr nejúspěšnějších vědeckých aktivit, které v roce 
2010 nejlépe reprezentovaly činnost pracovišť, a výběr nejdůležitějších apli-
kací vědeckých výsledků, a do 18. února 2011 zajistili zpracování přísluš-
ných textů, 

4. ukládá J. Malému, aby v termínu do 21. ledna 2011 zajistil výběr aktivit SSČ 
v oblasti vzdělávání, činnosti pro praxi včetně souhrnného vyčíslení patentů 
a užitných vzorů pracovišť AV ČR, mezinárodní spolupráce, propagace a 
popularizace v roce 2010, v termínu do 4. února 2011 zajistil prostřednictvím 
divize vnějších vztahů výběr nejúspěšnějších aktivit v těchto oblastech 
v rámci celé AV ČR; přitom je třeba respektovat doporučení a připomínky 
Dozorčí komise Akademického sněmu, obsažené v její zprávě pro XXXVI. 
zasedání Akademického sněmu 22. dubna 2010 a v termínu do 28. února 
2011 zajistil prostřednictvím divize vnějších vztahů výběr obrazové doku-
mentace výroční zprávy, 

5. ukládá J. Benešovi, aby:  

a. v termínu do 18. února 2011 zajistil za rok 2010 výběr nejvýznamněj-
ších aktivit Rady vědeckých společností (včetně vědeckých společ-
ností v ní sdružených) a Učené společnosti ČR, 

b. ve spolupráci s J. Šafandou a J. Zimou a s členy Akademické rady 
odpovědnými za jednotlivé části výroční zprávy, J. Jeřábkovou a po-
věřeným zaměstnancem KAV a SSČ zajistil zpracování návrhu výroč-
ní zprávy za rok 2010 a předložil jej zasedání Akademické rady 15. 
března 2011, 

c. po zpracování českého znění následně zajistil zpracování výroční 
zprávy o činnosti AV ČR za rok 2010 v anglickém jazyce, 

6. ukládá J. Jeřábkové a J. Malému, aby zajistili grafickou úpravu výroční zprá-
vy o činnosti AV ČR za rok 2010 a její vydání tiskem v české i anglické verzi. 
  

IX. Novelizace Pravidel pro přidělování investičních prostředků na přístro-
jové vybavení 

Uvedl P. Bobák.  

Akademická rada 

1. schvaluje novelizaci Pravidel pro přidělování investičních prostředků na pří-
strojové vybavení, 

2. jmenuje předsedou Rady pro nákladné přístroje RNDr. Jiřího Rákosní-
ka, CSc., ostatní členové budou jmenováni po navržení Vědeckou radou AV 
ČR, 

3. ukládá P. Bobákovi, aby informoval prostřednictvím hromadného dopisu ředi-
tele pracovišť AV ČR. 
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X. Záměry realizovat akci velkého rozsahu (stavební investice a nákladná 
údržba a opravy) v letech 2012–2014 

Uvedl P. Bobák.  

Akademická rada bere na vědomí záměry pracovišť AV ČR realizovat akce 
velkého rozsahu v letech 2012 až 2014 a nemá k nim námitky. Schválení záměrů 
je podmínkou k přidělení dotace na realizace akce velkého rozsahu, ale nezakládá 
nárok na vlastní přidělení finančních prostředků na stavební investice či nákladné 
údržby a opravy. Přidělení dotace v dalších letech je vázáno na dostatek finanč-
ních prostředků na běžnou údržbu objektů stávajících a budoucích.    

XI. Závěry 18. zasedání Majetkové komise AV ČR 

Uvedli P. Bobák a R. Vlček.  

Akademická rada 

1. schvaluje úkony navržené Majetkovou komisí AV ČR ve věci nakládání 
s nemovitým majetkem dle zápisu z jejího 18. zasedání konaného dne 2. lis-
topadu 2010, 

2. ukládá P. Bobákovi a R. Vlčkovi, aby zajistili plnění závěrů vyplývajících 
z jednání Majetkové komise AV ČR. 

XII. Návrh na změnu názvu a sídla Ústavu systémové biologie a ekologie 
AV ČR, v. v. i.  

Uvedli V. Mareček a M. Marek. V diskusi byl navržen nový název ústavu 
s tím, že jeho vedení zajistí i anglickou transkripci tohoto názvu. 

Akademická rada 

1. doporučuje vedení Ústavu systémové biologie a ekologie AV ČR, v. v. i., aby 
zvážilo změnu názvu ústavu na "Ústav pro výzkum globálních změn AV ČR, 
v. v. i." a projednalo tento návrh v radě pracoviště i v dozorčí radě, 

2. ukládá V. Marečkovi, aby předložil Akademické radě upravený návrh. 

XIII. Souhrnná informace o následných kontrolách provedených na praco-
vištích AV ČR v roce 2009 

Uvedl J. Drahoš. 

Akademická rada bere na vědomí informaci o následných kontrolách pro-
vedených v roce 2009 a 2010 na pracovištích, která prošla plánovanou kontrolou 
v roce 2008. 
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XIV. Výsledky mimořádné kontroly hospodaření v Orientálním ústavu AV 
ČR, v. v. i., za roky 2008 a 2009 a opatření k nápravě zjištěných nedo-
statků 

Uvedl J. Pánek  s tím, že s výsledky této kontroly bude seznámena dozorčí 
rada ústavu. 

Akademická rada bere na vědomí předloženou zprávu o výsledcích mimo-
řádné kontroly v Orientálním ústavu AV ČR, v. v. i., a o opatřeních k nápravě zjiš-
těných nedostatků. 

XV. Záměr SSČ AV ČR, v. v. i. a ÚŽFG AV ČR, v. v. i., zpracovat projekt Cen-
trum transferu technologií – společnost TT COM v rámci výzvy OP 
VaVpI, prioritní osa 3 Komercializace a popularizace vědy 

Uvedli J. Malý a J. Kopečný.  

Akademická rada schvaluje záměr Střediska společných činností AV ČR, 
v. v. i., a Ústavu živočišné fyziologie a genetiky AV ČR, v. v. i., zpracovat návrh 
projektu Centrum transferu technologií – TT COM a předložit žádost o poskytnutí 
podpory v rámci OP VaVpI. 

XVI. Různé 

Sdělení a podněty z pracovních agend členů Akademické rady 

Akademická rada 

a. souhlasí s návrhem J. Pánka, aby předseda AV ČR převzal záštitu nad XV. 
mezinárodní konferencí historických geografů, která se bude konat od 6. do 
10. srpna 2012 v Praze; 

b. souhlasí s návrhem M. Tůmy, aby předseda AV ČR převzal záštitu nad kon-
ferencí "Informatika ve fyzioterapii“, která se bude konat 15. dubna 2011 
v Praze; 

c. souhlasí s návrhem M. Tůmy, aby předseda AV ČR převzal záštitu nad "In-
ternational Symposium on Forecasting 2011 (ISF2011)“, které se bude konat 
od 26. do 29. června 2011 v Praze; 

d. bere na vědomí informaci V. Nekvasila o představení druhého dokumentu 
ERAB (European Research Advisory Board) "Realising the New Renaissan-
ce“, které se konalo 20. října 2010 v Bruselu; 

e. bere na vědomí informaci V. Nekvasila o konferenci "A New Space Policy for 
Europe", která se konala od 26. do 27. října 2010 v Bruselu. Hlavním téma-
tem jednání byla budoucnost projektů Galileo a GMES (Global Monitoring for 
Environment and Security); 

f. bere na vědomí informaci V. Nekvasila, že se za AV ČR bude účastnit "Eu-
ropean Science Foundation Assembly 2010", které se bude konat 17. listo-
padu v Bruselu; 
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g. bere na vědomí informaci J. Zimy o konferenci "Taking Inquiry Based Scien-
ce Education in Secondary Schools", která se konala ve dnech 27. až 29. říj-
na 2010 v National Science Learning Centre v Yorku; 

h. bere na vědomí informaci P. Rába o "Final Conference" projektu CIA4OPM 
(Common Impact Assessment for Optimising the Policy mix), která se bude 
konat 8. prosince 2010 v Bruselu. Za AV ČR se jí zúčastní P. Ráb 
s L. Horníčkem; 

i. bere na vědomí informaci K. Aima o průběhu a výstupech konference "Osmé 
české dny pro evropský výzkum – 8th CZEDER 2010", která se konala 26. 
října 2010 v Praze; 

j. bere na vědomí informaci K. Aima o pracovním jednání ke 2. verzi souboru 
metodik připravovaných v rámci projektu EF TRANS, které se uskutečnilo na 
MŠMT dne 2. listopadu 2010; 

k. bere na vědomí informaci K. Olivy o konferenci ke stému výročí založení 
Kanceláře Slovníku jazyka českého – tj. iniciačního pracoviště a bezpro-
středního předchůdce současného Ústavu pro jazyk český AV ČR, v. v. i., 
"Čeština v pohledu synchronním a diachronním", která se bude konat od 1. 
do 3. června 2011 v Praze; 

l. bere na vědomí informaci J. Drahoše o jednání s předsednictvem GA ČR 
o nominaci kandidátů do European Science Foundation Standing Committee 
for the Social Science a European Science Foundation Standing Committee 
for the Humanities. V diskusi byl dohodnut další postup; 

m. bere na vědomí informaci J. Drahoše o projednávání rozpočtu AV ČR na rok 
2011 ve Výboru pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež a tělovýchovu Poslanec-
ké sněmovny Parlamentu ČR, které se bude konat 24. listopadu 2010. AV 
ČR bude zastupovat P. Bobák; 

n. bere na vědomí informaci J. Drahoše o diskusním předsněmovním setkání 
ředitelů pracovišť AV ČR s vedením AV ČR, které se bude konat 1. prosince 
2010. V diskusi byl dohodnut program setkání; 

o. bere na vědomí informaci J. Drahoše o přípisu prorektora pro koncepci a 
rozvoj Vysoké školy finanční a správní, o. p. s., s nabídkou spolupráce na 
pořádání konference "Vzdělanostní společnost", která se bude konat 10. 
března 2011 na této škole. Bylo dohodnuto, že se touto nabídkou bude za-
bývat J. Zima; 

p. bere na vědomí informaci K. Olivy, že od ledna 2011 budou v Akademickém 
bulletinu každý měsíc zveřejňovány články o fungování jednotlivých organi-
zací neuniverzitního výzkumu; 

q. bere na vědomí informaci J. Šafandy, že byl pro odbornou i laickou veřejnost 
uspořádán seminář "Výsledky úspěšných projektů uskutečněných v rámci 
programů Informační společnost a Podpora projektů cíleného výzkumu", 
v jehož rámci byly prezentovány výsledky čtyř projektů programu Informační 
společnost a tří projektů programu Podpora projektů cíleného výzkumu. 

Zapsal: D. Kozák                                                        Schválil:  J. Drahoš  
předseda AV ČR

V Praze dne 16. listopadu 2010 

 


